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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem becsüli meg a kormány a pécsi tűzoltókat?"

Tisztelt Belügyminiszter Úr!

A pécsi tűzoltóság Engel János úti épülete borzalmas állapotban van. Ez a probléma hosszú évek óta

ismert a városban mindenki számára. Az épületet rossz állapotáról már a ’90-es évek végén tudni

lehetett,  2009-ben kifejezetten rossz állapotónak, sőt, veszélyesnek minősítették, és majd döntés

született  arról,  hogy  azt  a  földszintig  visszabontják,  majd  megépülhet  az  új  laktanya  és  Pécs

legnagyobb városrészének, Kertvárosnak az ellátására elkészülhet egy új őrs is.

Álljon most itt egy idézet a 2009.06.23-án leadott RTL Klub híradóból, amely a Dunántúli Napló

tudósításán alapszik, miszerint:

„Egy  1996-os  felmérés  állítja,  hogy  a  szerkezet  életveszélyes.  Egy  2006-os  felmérés  pedig  azt

javasolta,  hogy ne  az  emeleten  állítsák  fel  az  akkor  vásárolt  mosógépet  -  amellyel  a  bevetési

ruhákat  tisztítják  -  nehogy  leszakadjon  a  födém.  Az  önkormányzat  már  döntött  arról,  hogy  új

tűzoltóságot kell  építeni,  pénz azonban egyelőre nincs. A kormányzat ez év elejére ígérte,  hogy

kiírja az önálló tűzoltólaktanyák építésére a pályázatot, de ez a mai napig nem történt meg - írja a

Dunántúli Napló.”

2011-ben még mindig nem történt semmilyen előrelépés az ügyben. 2011 februárjában dr. Bakondi

György az  országos  katasztrófavédelmi  főigazgatóság vezetőjeként  egy pécsi  látogatás  keretein

belül bejelentette, hogy a volt határőr igazgatóság Athinay úti bázisán építenék meg az új laktanyát,

ahol a katasztrófavédelmi igazgatóság is helyet kapna. Sajtóhírek szerint Bakondi György akkor

vicceskedve úgy fogalmazott,  hogy sok idő nincs az építkezésre, mert a jelenlegi épület esetleg



„össze talál dőlni”. A tűzoltó altábornagyi minőségében viccelődő Bakondi György azt ígérte, hogy

a szükséges engedélyek beszerzése, a tervek elkészítése még 2011-ben elkészül, az építkezés pedig

várhatóan a következő évben, azaz 2012-ben veszi kezdetét. Ezt követően évek teltek el a határidő

folyamatos csúsztatásával, holott kijelölésre került, majd rendelkezésre állt az új épület felépítésére

alkalmas területet is. Pécs Megyei Jogú Város közgyűlésének ülésein minden évben, a tűzoltóság

beszámolója  kapcsán  a  fő  kérdés  a  tűzoltók  munkakörülményeinek  alakulása,  az  új  laktanya

felépítésének ügye volt. És minden évben az újabb és újabb halogatással lehetett szembesülni. 

Bár minden embert megilleti az, hogy a munkahelyén megfelelő körülmények között végezhesse a

feladatát, de ez kiemelten igaz a tűzoltók, mentők és rendőrök esetében, mivel ők nap, mint nap az

életük kockáztatása  árán  is  a  közösségért,  más  emberekért,  értünk dolgoznak.  A korábban kiírt

közbeszerzést, amelyre egyébként két ajánlat is érkezett, mivel azok a rendelkezésre álló fedezetnél

drágább ajánlatok voltak, utólag érvénytelenné nyilvánították ez év elején. Ez pedig azt is jelenti,

hogy úgy tűnik ebben az évben sem kezdődnek el a munkálatok, nem kezdődik meg a meglévő

laktanya felújítása és az új építése.

A legfrissebb, sajtóban megjelent információk szerint még legalább egy évet csúszik a beruházás,

ugyanis ismét eredménytelenül zárult a közbeszerzési eljárás. Úgy gondolom, hogy nem képezheti

vita  tárgyát,  hogy súlyos,  felháborító  hibák és  mulasztások sorozata  vezetett  odáig,  hogy ilyen

kritikus  helyzetben  másfél  évtizede  késik  a  megoldást.  Az  új  laktanya,  a  jobb  és  méltóbb

munkakörülmények megteremtésére tett ígéretek egyszerűen csak lógnak a levegőben, a kormány

és az illetékes belügyminisztérium pedig mintha hosszú évek óta csak asszisztálna ahhoz, hogy a

pécsi tűzoltók nap, mint nap egy olyan épületben veszik fel a munkát, amit már a ’90-es évek végén

veszélyesnek minősítettek. 

Az lenne a kérdésem belügyminiszter úrhoz, hogy: 

- Jelenleg  milyen  állapotban  van  a  pécsi  tűzoltó  laktanya,  milyen  szakvélemények  állnak

rendelkezésre  az  épület  állapotáról,  milyen  módon  követik  az  épület  állapotát,  milyen

jelentősebb beavatkozások történtek a karbantartás, javítás érdekében, 2009 óta?

- Miként történhetett meg, hogy közel másfél évtized alatt sem sikerült  orvosolni az ismert,

súlyos  problémát,  és  nem  készülhetett  el  egy  minden  szempontból  megfelelő,  a  pécsi

tűzoltók számára alkalmas laktanya? 

- Miként fordulhatott elő, hogy szinte évről évre más-más okból akadt el a beruházás, és buktak

el az újabb és újabb határidők? 

Várom megtisztelő válaszát!

Tisztelettel,
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Dr. Keresztes László Lóránt,

országgyűlési képviselő

Hohn Krisztina,

országgyűlési képviselő 
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